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Nešto za početak ...

Ovo je naš prvi školski list u kojemu možete pročitati nešto zanimljivo i novo. Uz Vašu se 
pomoć nadamo sve uspješnijim radovima. Nasmijte se uz viceve, učeničke bisere, karikature!

Poslužite se receptima naših profesora, pročitajte datume koji se pamte, ne zaboravite na 
eko i likovni kutak, na događaje u Rovinju, ponešto o rovinjskim bendovima! Svakako pročitajte 
zanimljiv intervju, lijepe literarne radove, saznajte nešto o sportu i o modi, sigurno interesantne 
fejsmanije, pronađite svoje statuse ili grupe, ali i poneku mudrost!

Hvala svima koji su sudjelovali i pomogli u prvom broju, a svima onima, koji se žele priklju-
čiti radu tima zaduženog za naš list: Javite se i pomozite nam oko zanimljivog sadržaja ili dizajna. 
Očekujemo Vašu pomoć!
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Intervju s našim vjeroučiteljom, Rikardom Lekajem

1. Što Vas prvo asocira na Božić?

Božić me podsjeća na veliki povijesni događaj, kad 
nam je Bog podario svoga Sina, Isusa Krista, koji se 
rodio u betlehemskoj štalici. Toliko nas je ljubio da je 
Sin Božji postao blizak nama, preuzevši na sebe naše 
ljudske uvjete, postavši jednak nama u svemu, osim u 
grijehu, kako bismo i mi postali jednaki Njemu.

2. Vrijeme je blagdana, božićnog darivanja… Kako 
to vrijeme utječe na Vas?

Kao kod svakog čovjeka, posebice kršćanina, ovo Sve-
to vrijeme u meni budi radost i potiče na otvorenost 
prema svakom čovjeku, darivanje drugog čovjeka. 
Ovo vrijeme potiče radost življenja s Bogom, kako 
kaže bl. Majka Terezija, što znači ljubiti kao On, pomo-
ći kao On, služiti kao što je i On služio.

3. Nosite li iz djetinjstva neke lijepe božićne uspo-
mene koje su osobito ostale utisnute u Vašem 
pamćenju?

Svaki blagdan, a posebno Božić, u meni budi lijepa 
sjećanja, slike obiteljskog zajedništva, a ono što me je 
najviše veselilo u tom razdoblju jest pripremanje jasli-
ca. Roditelji su nam tumačili smisao Božića: Kao što 
se Bog rodio u štali, tako se On rađa u našim srcima. 
Sjećam se zajedničke molitve, blagovanja i slavljenja 
ponoćke.

4. Mislite li da je Božić, u posljednje vrijeme, ipak 
odveć komercijaliziran?

Nažalost, živimo u teškom vremenu u kojemu se gubi 
bit i značenje Božića na koje nas i sadašnji Papa, Bene-
dikt XVI., upozorava. Poziva nas da pronađemo vjer-
sko značenje Božića, upozorava nas i na opasnosti po-
trošačkog mentaliteta, osobito u djece i mladeži.

5. Hoće li se i ove godine održati humanitarna ak-
cija na glavnom rovinjskom trgu kojom bi se po-
moglo onima kojima je najpotrebnije pomoći?

Naši mladi župljani, iz Katoličke udruge mladih Istre 
(KUMI), organiziraju humanitarnu akciju prodaje bo-
žićnih čestitki i figurica koje su sami izrađivali.

6. Koje slastice preferirate na blagdanskome stolu?

Sve ono što je slatko i ukusno, ali mi je najomiljenija 
slastica čarobna torta moje mame.

7. Za kraj, pitanje koje zanima našu mladu publiku, 
gdje će se održati idući susret mladih kršćana 
svijeta?

Svake se godine organizira Susret mladih i doček nove 
godine koju organizira TZ-zajednica (Kršćanska eku-
menska zajednica), a ovogodišnji doček održat će se 
u Nizozemskoj. Njemu će prisustvovati i neke učenice 
naše škole (Ketlin Banko i Ivona Milotić), a  velika ra-
dost za sve nas, mlade, jest priprema za odlazak na 
Svjetski susret mladih u Madridu s Papom Benedik-
tom XVI. Susrete je s mladima započeo Sluga Božji, 
Ivan Pavao Drugi, a tema madridskoga susreta bit će: 
˝Ukorijenjeni i nazidani na Kristu, čvrsti u vjeri.̋  (Usp. 
Kol. 2,7). 

Nedavno je Papa uputio poziv svim mladima da dođu 
u Madrid : ˝Volio bih da svi mladi, kako oni koji dijele 
našu vjeru u Isusa Krista , tako i oni koji oklijevaju, sum-
njaju ili ne vjeruju, mogu doživjeti iskustvo Gospodina 
Isusa Uskrslog i Živog te Njegovu ljubav prema svima 
nama koja u našim životima može biti presudna.

Mogu posvjedočiti iz osobnog iskustva da je nešto po-
sebno kada se mladi cijeloga svijeta, različitih nacija, 
zajedno slaveći, susreću u pjesmi, u zajedništvu Isusa 
Krista s Petrovim nasljednikom, Papom Benediktom. 
Zajedništvo i radost milijun i po mladih, bez alkohola i 
droge, zaista je posebno.
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 – biti zdrava
 – biti još uspješnija u školi
 – biti okružena ljudima koje volim
 – imati više novaca
 – vidjeti baku
 – da netko koga volim ozdravi
 – pročitati još hrpu lijepih knjiga
 – naučiti igrati baseball
 – peticu iz engleskog
 – napokon biti sretan
 – blagostanje
 – mir
 – prijatelje koji ne lažu
 – lijepo provesti praznike
 – jednoga dana biti netko i nešto
 – lijepo vrijeme
 – upoznati nove ljude
 – puno snijega za Božić
 – popraviti ocjene u drugom 

polugodištu
 – uživati
 – postati još bolja mažoretkinja
 – položiti vozački ispit
 – imati svoj stan
 – party za svoj 18. rođendan
 – putovati negdje na nekoliko dana
 – dobiti psa
 – novu seriju Onura i Šeherezade
 – biti bolji čovjek, učenik, sin, 

prijatelj
 – da što prije završi sat hrvatskog 

da mogu ići na marendu
 – novi automobil
 – dobiti vlastiti poslovni prostor
 – upisati jednom dobar fakultet
 – novi motor
 – ispraviti matematiku
 – da se ljudi opamete i shvate što 

su to prave vrijednosti u životu
 – da budu blagdanski popusti u 

Špeži
 – da Deni konačno nađe curu
 – da Hrvatska izađe iz krize
 – da 2011. godina svima bude bolja 

i sretnija 

 – da se svim ljudima ostvare sve 
njihove najiskrenije želje

 – da se napokon zaustave nasilnici 
koji ne dopuštaju da svatko bude 
ono što jest, da ne maltretiraju 
one koji su različiti, jer svatko ima 
pravo na svoju osobnost

 – da bude manje gladne djece u 
svijetu

 – da sva djeca ovoga svijeta dobiju 
nešto za Božić

 – da se politika ne miješa tamo 
gdje joj nije mjesto

 – da ljudi barem za blagdane zabo-
rave na sve probleme

 – da svi moji prijatelji prođu razred 
i da se zabave tijekom praznika

 – da bude mir u svijetu
 – da se na televiziji više ne prikazu-

je Sam u kući
 – da Filip nauči igrati odbojku
 – da se ukinu sve sapunice
 – da ljudi počnu mariti jedni za 

druge
 – da nema ratova, bolesti i gladi
 – da vladaju sloga, ljubav i mir
 – da svijet postane pravedniji
 – da svijet bude manje okrutan
 – da svi ljudi imaju što jesti i gdje 

boraviti za Božić
 – da svi imaju sretan Božić i da 

shvate njegovu bit
 – da svi proslave Božić u krugu obi-

telji i osoba koje vole
 – da napokon upoznam prave 

prijatelje
 – da se pomire Sjeverna i Južna 

Koreja
 – da mi brat ozdravi
 – da pronađu lijek protiv raka
 – da ljudi poštuju jedni druge, po-

mažu si, budu sretni i pametni
 – da svi ljudi dobiju plaće
 – da ne ubijaju životinje
 – da nema zlostavljanja, droge, ko-

rupcije i kriminala

Želim Ti …
 – da Ti se ostvare svi snovi
 – da prestaneš govoriti gluposti
 – da mi prestaneš krasti kemijske
 – da ispraviš engleski
 – da još dugo ostaneš moja najbo-

lja prijateljica
 – da se lijepo provedeš na Kosovu
 – novi bicikl
 – čips iz Lidla
 – da dobiješ na lutriji
 – da dobiješ hrvatsko državljanstvo
 – puno sreće, veselja i zdravlja
 – padobran
 – uspješnu školsku godinu
 – da nađeš curu (ali ne preko fejsa)
 – da se uozbiljiš
 – crni pojas
 – novu ljubav
 – da konačnu onu knjigu pročitaš 

do kraja
 – da napokon počneš učiti i da 

ispraviš matematiku

Ususret blagdanima ... želim



5

Datumi koje pamtimo

Haris Osmić

8.12. – Taj datum najbolje pamtim jer je to dan 
rođenja moje najbolje prijateljice koju znam još 
odmalena.

Ivan Rabar

Najbolje pamtim doček 2008. godine. Novu sam 
godinu dočekao na Trgu, u krugu najboljih prijate-
lja. Unatoč kiši, odlično smo se zabavili.

Enis Qosa

1.12. – Pamtim taj dan zbog petice iz Grafičke teh-
nologije. Taj dan nikad neću zaboraviti.

Marina Malbaša

24.12. – U Puli, na gradskom trgu, svirka Gustafa.

Marin Škrlj

15.12. - Dan kada je više nisam gledao kao pozna-
nicu i prijateljicu, nego kao nešto više ...

Endi Tanković

11.12 .– Taj mi je datum bio najbolji jer sam se opet 
zbližio sa svojim najboljim prijateljem Matijom Ze-
com s kojim sam proveo svoje djetinjstvo. Njega 
znam otkad sam prvi put izašao iz kuće, a bili smo 
susjedi 14 godina. I nadolazeći Božić i Nova godina 
će mi također biti datumi za pamćenje jer već dvije 
godine, otkako sam se odselio, nismo proveli za-
jedno niti Božić, niti Novu godinu i sada će nam se 
napokon to vratiti jer prije smo uvijek sve to slavili 
zajedno ...

Arbnor Čosa

27.12. – Taj datum nikad neću zaboraviti, jer da nije 
bilo mojeg brata, koji je pozvao hitnu pomoć kad 
je primijetio da smo bez svijesti, cijela bi mi obitelj 
bila otrovana plinom.

Stefani Subjak

31.12./ 1.1. – Doček nove godine provela sam s naj-
boljom prijateljicom. Iako smo novu godinu doče-
kale kod kuće, bilo nam je super, pa je to dan koji 
ću uvijek pamtiti.

Marsel Poljak

21.12. Moj rođendan. Taj datum pamtim jer je to 
uvijek početak zimskih praznika, pa zabava i sva 
uzbuđenja započinju mojim rođendanom.

Katarina Pokrajac

8.12.1980. Dan kad je umro John Lennon je dan 
koji ću pamtiti, isto kao što će ga pamtiti i štova-
telji njegove glazbe, jer je ostavio velik i značajan 
trag u svijetu glazbene umjetnosti te započeo 
glazbenu revoluciju.

Ivona Milotić

Doček nove 2010. godine u Puli nikad neću zabo-
raviti, jer sam taj dan provela u ugodnom društvu.

Fabio Forlani

31.12.2009. Nikad neću zaboraviti doček te Nove 
godine. Slavio sam ga u blizini Torina, kod prijate-
lja, na nekim planinama. Tamo je bilo i ogromno 
klizalište, pa sam naučio klizati, a to mi je bio san 
odmalena! Mislim da bih se, kad se ne bih bavio 
breakom, sigurno bavio klizanjem.
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Znam, tek što ste otvorili ovu stranicu i pročitali 
naslov, odmah ste pomislili: Kako je dosadno! E, 
pa, NEMOJTE! Budite svjesni da je ekologija bitna 
za sve nas, za biljni i za životinjski svijet, za cijeli 
planet uopće. Svatko može jednim svojim malim 
korakom, uz minimalni napor, omogućiti svima 
nama bolje sutra. Problem je u tome što mi, lju-
di, iz dana u dan, ne pazimo na svoj okoliš, i tako 
već mjesecima, godinama, desetljećima, pa i sto-
ljećima. Grozni su prizori tvornica iz cijeloga svije-
ta koje iz svojih dimnjaka ispuštaju štetne stvari u 
zrak, sprejeva (dezodoransa) koji uništavaju ozon-
ski omotač, izlijevanja nafte u more i drugih načina 
ugrožavanja okoliša …

Pogledali smo prezentaciju o eko-osviještenosti 
koju su izradili učenici naše škole. Zanimljive su 
bile slike kojima se prezentirao razgovor izme-
đu učenika i školskih spremačica o novoj školskoj 
uniformi koju odnedavno naše spremačice nose. 
Predložili smo kako bi valjalo slobodno vrijeme, 
provedeno u surfanju Internetom ili gledanju te-
levizije, zamijeniti šetnjom u prirodi, a vožnju au-
tomobilom vožnju biciklom (jer bismo tako manje 
naštetili okolišu). 

Porazgovarala sam, također, i s dr. vet. med. Mari-
jom Orbanić, te saznala da je naša škola još 2002. 
godine stekla status eko-škole. Taj se status obnav-
lja svake dvije godine. Škola je 2010. godine po če-
tvrti put obnovila svoj status eko-škole te je, na os-
novi toga, dobila srebrnu plaketu zbog ustrajnosti 
i uspješne realizacije zanimljivih projekata. Ukoli-
ko u školskoj godini 2011./2012. peti put bude ob-
novljen njezin eko-status, škola će  dobiti zlatnu 
plaketu. 

Nadamo se da će naša škola imati još mnogo eko-
loški osviještenih i uspješnih projekata, a najvažni-
je od svega toga jest da i mi, kao pojedinci, može-
mo i trebamo pridonijeti tom uspjehu.

Eko kutak

Na sreću, naša je škola nositelj Zelene zastave od 
1998. godine. O tome sam razgovarala s učenicom 
Ivonom Milotić iz 4.c razreda koja je bila na pred-
stavljanju naše škole u Buzetu. Na tome su susretu 
sudjelovale škole koje su nosioci Zelene zastave ili 
će to tek postati. Buzetskoj su manifestaciji prisu-
stvovali i ministar obrazovanja, znanosti i športa, 
gospodin Radovan Fuchs, te Željko Maurović, ne-
kadašnji iznimno uspješni sportaš koji danas po-
sjeduje vlastito eko-selo. 
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PAPO - projekt

PAPO - Pokušamo, Analiziramo, Ponovimo i Od-
lučno nastavimo dok se ne Osamostalimo.

„Topli su kao zrake sunca. Komuniciraju sa svojom 
sredinom tražeći neizmijernu ljubav i prijateljstvo, 
sretni su što nam ljubav mogu vratiti ...“

Svoje znanje, ljubav, sreću i viještine, sve smo spre-
mni podijeliti s Djecom s Downovim sindromom, 
ovaj projekt traje već pune tri godine i nikada nam 
nije dosadno. Ta su djeca ovoj školi donijela veselje 
i nešto posebno. Ovaj projekt radi se s puno ljuba-
vi, koja je obostrana.

O ovom projektu možete puno pročitati na inter-
netskoj stranici Down Syndrom Centra Pula ili u 
godišnjacima naših maturanata, ali mi smo htjeli 
da se ovaj projekt nikako ne izostavi u listu naše 
škole, jer je to nešto vrijedno što se mora širiti da-
lje. To je iznimno vrijedno iskustvo i sjajno prija-
teljstvo koje nikad nećemo zaboraviti. Uložili smo 
tako malo truda, a zauzvrat dobili čudesno puno ...
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Našu školu pohađa učenik kojem break dance nije 
samo hobi, već i jedna od stvari za koju živi. Prepu-
šten je plesu od svoje desete godine i sada, nakon 
sedam godina, može se reći da on živi ples. Smatra-
mo da bi bila velika šteta ne predstaviti talent, pa 
zato smo za vas napisali nešto o Fabiju i o njegovom 
hobiju:

Break Dance

odlučilo je otvoriti break-dance radionice u kojima 
je bilo dosta dječaka i djevojčica iz Vodnjana. Kad 
sam čuo za radionice, upisao sam se zajedno s još 
nekoliko prijatelja. Učili smo pokrete i vidjeli smo 
da nam ide, pa smo odlučili osnovati grupu koja se 
zvala NB Style. Bilo nas je dosta, imali smo dosta 
nastupa po cijeloj Hrvatskoj! Najduže nas je vodio 

Zovem se Fabio Forlani i živim u Vodnjanu. Imam 
sedamnaest godina i bavim se break danceom već 
sedam godina. Sve je započelo kada sam imao de-
set i po godina.

Uvijek sam, poslije škole, ostajao igrati košarku na 
školskom terenu, a tamo je bio i jedan dečko koji 
je znao plesati (Aki). Kad sam ga vidio kako pleše, 
zaljubio sam se u pokrete i od tada me Aki, svaki 
put poslije škole, učio neke pokrete. Nekoliko mje-
seci poslije Edo Majka je imao koncert u Vodnja-
nu, a prije njegovog izlaska nastupali su brejkeri 
iz Poreča. Kad je ‘’Društvo naša djeca’’ to vidjelo, 

... Učili smo pokrete i vidjeli 
smo da nam ide, pa smo od-
lučili osnovati grupu koja se 
zvala NB Style. Bilo nas je 
dosta, i imali smo puno na-
stupa po cijeloj Hrvatskoj! 
Najduže nas je vodio jedan 
trener iz Vodnjana ...
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Break Dance

jedan trener iz Vodnjana, ali imali smo trenera i iz 
Rijeke i dva trenera iz Poreča. Nažalost, prije po-
četka srednje škole dosta njih je odustalo od break 
dancea i Nb Style se raspao. Nastavili smo plesati 
samo moj prijatelj Suki i ja. Kad sam upisao Sred-
nju strukovnu školu Eugena Kumičića u Rovinju, 
profesorica Katja Križman, naša psihologinja, do-
znala je od mojih prijatelja iz razreda da se bavim 
breakom, pa me pitala bih li htio voditi u Rovinju 
jednu break skupinu. Nisam odmah pristao jer mi 
je bilo čudno vidjeti sebe u ulozi voditelja plesa. 
Imao sam samo 15 godina. No, ubrzo smo se do-
govorili s bivšim ravnateljem škole u vezi s prosto-
rom za vježbanje. Uz njegovu pomoću uspjeli smo 
dobiti prostor u rovinjskome Domu kulture. Bilo 
nas je oko osam, dva moja prijatelja iz razreda: 
Ivan Pamić i Josip Zveržina, te još nekoliko učeni-
ka iz Talijanske osnovne škole Bernardo Benussi i 
Osnovne škole Vladimira Nazora. Zbog nekih pro-

blema, često smo mijenjali prostore u kojima smo 
uvježbavali pokrete. Imali smo dosta nastupa, a 
jedan od nastupa održali smo i na Eugenijadi. Kad 
sam završio prvi razred i upisao drugi, nisam mo-
gao više nastaviti s podučavanjem break dancea, 
ali moji učenici nisu odustali, obratili su se Osnov-
noj školi Jurja Dobrile u kojoj su predložili profe-
sorici Vereni Matohanca, školskoj pedagoginji, da 
ja budem voditelj break skupine u njihovoj školi. 
Kada sam to saznao, bio sam presretan i naravno 
da sam odmah pristao na to. Na predavanja je do-
lazilo mnogo učenika  iz osnovne škole, a dolaze i 
danas. 

Trenutno vodim break skupinu u gradskoj dvora-
ni Valbruna, svaki petak od 14.00 do 15.30, pa ako 
je netko zainteresiran, slobodno neka dođe. Što 
se tiče glazbe putem koje radimo svoje pokrete, 
ona je slobodna, svatko sluša glazbu koja mu naj-
bolje odgovara uz pokrete, ali ipak se najviše sluša 
hip-hop, funky, metal i slično. Break sam trenirao 
u udruzi AB Original iz Pule, a sad treniram u Vod-
njanu, u nekoj prostoriji na trgu, i zajedno sa svojim 
prijateljem Kristijanom Suljićem vodim radionice. 
Imamo break skupinu koja se zove I.T.M. (Istra Ti 
Materina) i ima nas 7. Trenutno ne plešemo svi za-
jedno. Za ovaj ples potrebno je puno truda jer ples 
zahtijeva mnogo fizičkog napora, ali baš ga zato i 
obožavam i mislim da ću ga još dugo plesati.
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Eugenijada

Eugenijada je uspješan dugogodišnji školski pro-
jekt u kojemu sudjeluju učenici SŠEK-a.

Sam dokaz napretka našeg projekta jest održava-
nje 5. Eugenijade u Zabavnom centru Monvi (dok 
se prva svojedobno održala u kabinetu za ugosti-
teljsko posluživanje naše škole, odnosno u našem 
restoranu). Odaziv gledatelja je svake godine bio 
sve veći.

Svaka Eugenijada birala je Miss i Mistera škole, a 
ove godine došlo bi do malih promjena, ali sve to 
uz vaš pristanak. Smatramo da svatko može pro-
šetati pozornicom. Ako imate samopouzdanja pri-
javiti se za šetnju pozornicom, onda vas izazivamo 
da nam pokažete i nešto drugo.

Cilj Eugenijade je družiti se i zabaviti te, što 
je najvažnije, pomoći onima kojima je pomoć 
najpotrebnija.

S vama, gledateljima i sudionicima, započinje naš 
projekt, bez vas nema ni projekta. Ako se kandidi-
rate, možete se dobro zabaviti, družiti se s učeni-
cima iz drugih smjerova i drugih razreda te osvojiti 
nagrade.

Zabavom, zapravo, pomažemo onima kojima je 
potrebna upravo naša pomoć.

Ove bi godine Miss i Mistera zamijenila najbolja 
maska ili najbolje izvedena filmska scena. Pjevaj-
te, plešite, glumite, ne dopustite da netko mjerka 
vaše noge i slično, već pokažite svoju osobnost i 
neka najbolji pobijedi. TIM bi se sastajao 1-2 puta 
tjedno. Sve ovisi o dogovoru.

Kandidati bi imali broj od nekoga iz TIM-a, organi-
zatora Eugenijade, kako bi mogli pitati sve što ih 
zanima.

Sve vaše ideje uvježbat ćemo zajedno. 



11

ŠSD EUGEN - Školsko sportsko društvo Eugen

ŠSD EUGEN - 26. siječnja 1996. godine donesena 
je odluka o osnutku sportskog kluba. Tada je 
formiran prvi privremeni Klupski odbor u kojem 
su bili: Aldo Krelja, prof., kao predsjednik, te 
Kata Šafarik i Franjo Nikolov, kao članovi odbora. 
Njihova je zadaća tada bila izraditi prijedlog Pravila 
kluba, organizirati upis učenika i drugih članova 
u klub, popuniti Klupski odbor imenovanjem ili 
izborom drugih članova, organizirati i održati 
skupštinu, te obaviti i druge poslove u vezi s radom 
Kluba.

Eugen inicira i organizira drugi kros pod nazivom 
Memorijalni kros prof. Guerino Sošić. S ciljem 
promoviranja zdravog načina života i sportskog 
duha, po uzoru na prof. Sošića koji je tako 
godinama odgajao učenike, sportaše i savjetovao 
kolege kroz brojne aktivnosti kojima se bavio u 
rovinjskom sportskom životu. Sve je to tada vodio 
i organizirao prof. Aldo Krelja, uz pomoć ostalih 
svojih kolega i učenika. On to još uvijek čini, uz 
pomoć svojih novih kolega, i ove je godine, 26. 
listopada 2010., uspješno organizirao jubilarni 10. 
kros po redu.

Od ostalih vrijednih aktivnosti vezane za sport 
u školi, treba napomenuti da već niz godina 
sudjelujemo na Utrci za život, koju zajedno s 
mjesnom Udrugom dobrovoljnih darivatelja krvi 
u Udinama, organizira Tehnički institut Arturo 
Malignani.

Od tada, pa do danas, ŠSD Eugen je ostvarilo 
brojne uspješne rezultate, kako na razini grada, 
tako i na razini Županije i države. No, dvije su 
stvari koje svakako moramo istaknuti, a vezane 
su uz uspješnu organizaciju krosa. ŠSD Eugen, 
naime, već  15. godinu zaredom organizira Školski 
kros. On je sada malo izmijenjen, ali još uvijek živi 
i privlači onaj mali broj uspješnih učenika koji s 
nestrpljenjem očekuju pucanj ili zvižduk početka 
utrke. Nekada su svi učenici i profesori toga dana 
imali skraćenu nastavu i svi zajedno prisustvovali 
tom događaju. Zadaća je bila svakog razrednika 
da sa svojim razredom dođe u Park šumu Zlatni 
rt i prati i bodri učenike u njihovom pohodu 
na medalje. Naravno da to nije bio osnovni cilj 
krosa, već druženje učenika i profesora koje se 
nastavljalo i nakon završetka utrka. Inače, Zlatni 
rt je još 1961. godine, rješenjem Republičkog 
zavoda za zaštitu prirode, postao Park šuma i 
zaštićeni objekt prirode. Ako niste znali, na Puntu 
su, naime, posredstvom pomoraca, donesena za 
Europu rijetka stabla iz Meksika, Amerike, Japana, 
a posebno su vrijedni cedrovi zasađeni u obliku 
židovske zvijezde. Svakako nema ljepše kros staze 
za trčanje na Mediteranu. Nešto malo kasnije ŠSD 

Svake se godine, povodom zadnjeg dana škole 
naših maturanata, organizira sportsko druženje 
maturanata i profesora. Na žalost učenika, 
profesori su uvijek bili oni koji su s osmijehom 
napuštali dvoranu, pa valjda zato još uvijek vlada 
veliko zanimanje za ovaj sportski susret.

Organiziraju se razna natjecanja, od malog 
nogometa do badmintona, natjecanja u plivanju, 
vaterpolu, rukometu, pa sve do pješačenja na 
Brgudska korita. Naravno, nije sve to moguće 
ostvariti u jednoj godini, pa tako uvijek dobiju 
prednost ona natjecanja i aktivnosti koja su 
učenicima najzanimljivija.

Od 18. veljače 2010. novo je rukovodstvo društva. 
Profesor Aldo Krelja novi je predsjednik, a 
profesorica Marija Orbanić njegova je zamjenica. 
Tajnik je profesor Emil Nimčević.
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Fejsmanija

Zanimljivosti

Imate svoj profil na Facebooku? Naravno da imate, a vrlo vjerojatno možete nabrojati na prste jedne ruke 
osobe koje poznajete, a koje nemaju otvoren svoj profil  na ovom on-line servisu.  

Najpopularnija je društvena mreža osnovana 2004. godine. Osnovao ju je Mark Zuckerberg, bivši harvar-
dski student (University of Harvard).

Top 10 grupa i stranica na Facebook-u:

• Hoćemo besplatne knjige i prijevoz ili ne idemo u školu J

• Kako je Ivo ukrao Božić J

• I krenem ti ja u školu, kad ono, netko me zove na kavu J

• Dan bez muzike - uzaludno potrošen dan

• Nisi svjetsko prvenstvo da te čekam 4 godine J

• Ja sam unikat, nisam duplikat J

• <3 Haljine za maturu <3

• Zgodne cure / dečki idu u hotelijersko-turističku J

• Završit` fakultet, bogato se udat` i ništa ne radit` J

• „Čovječe pazi, da ne ideš malen ispod zvijezda“ J

Top 5 najboljih statusa:

• Ja sam to što jesam, nekom ništa, nekom sve. Tko u moju dušu uđe, taj zauvijek tu i ostaje!

• Istina boli i koči, ali istina otvara oči!

• Kada nešto prestane rasti, počinje se raspadati!

• Nikad ne trati vrijeme, jer vrijeme je dragocjeno. Nikad ne čekaj prikladnije vrijeme, jer nisi siguran 
da ćeš ga ponovno imati.

• Chuck Norris je `riva uvjerit` nonu da ni lačan! J

Događanja u Rovinju tijekom prosinca 2010.:

Od 28. - 30. prosinca 2010. godine održat će se 
Rovinj Music Festival. Ovo je jedinstveni festival 
na kojem nastupaju neafirmirani izvođači i glazbe-
ni sastavi iz cijele Hrvatske, i to na 30-tak lokacija 
užeg centra grada.

Caffe bar Art & Public

Nastupaju Felon (Zagreb) i Đon Mekenzi (Rovinj)

Caffe bar Baccus

Nastupaju Punčke (Vinkovci), Šoder (Punat), i 
Geler Feller Triler & Meler (Zagreb).

Samo su neki od izvođača ...

A kao i svake godine, na središnjem gradskom 
trgu, dočekajte novu 2011. godinu uz niz zanimlji-
vih glazbenih izvođača …

Caffe bar A-Mar

Nastupaju Diamond Dust (Rijeka), Melting Core 
(Rijeka) i Newtone (Pula)



13

Udruga je osnovana u cilju razvoja kreativnosti po-
jedinaca u društvu, promicanja razvitka i unaprje-
đenja neafirmiranih glazbenika, dramskih i vizu-
alnih umjetnika te radi promicanja i unaprjeđenja 
glazbene, vizualne, likovne i dramske kreativnosti. 
Trenutno broji 40 redovnih članova koji se bave 
različitim vidovima  umjetnosti, a najizraženiji je 
glazba. Buka nije “još jedna u nizu” pasivnih udru-
ga. Buka je osnovana tijekom ljeta 2009. godine u 
Rovinju na osnovi ideje o kreativnom centru koji bi 
ujedinjavao razne grane umjetnosti. Tada je udru-
ga  imala 105 članova, no danas broji 40-ak aktiv-
nih članova. Više članova očekuju se na jesen. 

U Rovinju nema kvalitetnog prostora u kojemu 
bi članovi bendova iz Rovinja mogli nastupati. 
Grad poziva bendove u MMC, no to jednostavno 
nije prostor za takvu vrstu koncerata. Akustika je 
loša, a potrebno je i puno novaca za iznajmljivanje 
kvalitetne opreme i razglasa.  Udruzi je pomogao 
dogradonačelnik William Uljanić, pa je dobila fi-
nancijsku potporu za putne troškove do Ljubljane 
kako bi se posjetio SAE-institut s kojim se planira 
suradnja. Eurotrade je također pomogao, donirav-
ši udruzi opremu vrijednu 30 000 kuna.

Mladi su u Rovinju prepušteni sami sebi jer je od 
njih bitniji turizam i ideja romantičnoga grada. 
Upravo se zato udruga Buka odlučila na ljetnu sta-
gnaciju. Ljeti ima dovoljno događanja, ali zima je 

Udruga Buka

pravi problem. U siječnu 2010. organizirao se kon-
cert na -4°C i mladi su pjevali, družili se i to bez 
ikakvih incidenata.

Buka namjerava pomoći glazbenim bendovima iz 
Rovinja, a jedan od planova udruge jest napraviti 
studio u kojemu bi bendovi mogli snimiti kvalitet-
ne glazbene snimke. Bendovi koji su članovi udru-
ge sviraju za nju besplatno, ali zato imaju pravo 
koristiti opremu. Neki bendovi, kao što su: Shock 
Treatment i TheLink20 snimili su tako svoje prve 
demo-snimke.

Bend je osnovan početkom 2007.godine. 

Članovi benda su Darko Zgrabljić (gitara), Sanjin 
Skopljak (vokal), Danijel Košara (bas), Eduard Ma-
kon (klavijature) i Manuel Fabris (bubnjevi).

Bend svira rock i isključivo autorske pjesme. U pro-
daju je upravo izišao njihov prvijenac Ako me pitaš 
o ljubavi. Možete ga naći u svim boljim CD-shopo-
vima u Hrvatskoj.

Običan svijet

Bend je nastupao na raznim mjestima, ali poseb-
no naglašavamo nedavni nastup u emisiji Hrvatske 
radio-televizije Garaža.
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Umjetnički kutak

Stari kostanj sprid korte je rasa,
do njega hiža i šterna naša.
Lita su hodila, mi smo se kambjali,
a naš kostanj još vajk kortu krasi.
Did i nona vajk su govorili
dokle je kostanja
i mi ćemo bit živi.

Ana Damijanić, 2.g

Pretelo i ja gremo skupa van,
on gre s menon, a ja gren sam.

Manuel Jurić, 3.g

Prijatelj
Prijatelj je zvijezda što sja na nebu.
S visokog nam neba poklanja osmijeh,
a na dlan se spusti
kad  god nam ustreba.

Marina Malbaša, 4.c

On misli da je na planini,
visokoj,
i da cijelo more vidi,
jer ima tvoju ljubav.

Gordana Đukić, 2.c

U staroj hiži stavaju baba i dide.
Poli hižu je ladonja, a sprid hiže velika korta.
U korti je stara šterna, a poli šternu je orih.
Zad šterne je čerišnja.
Moj zrman gleda kroz vokno.
Baba i dide kopaju brajde.

Martina Brajnović, 4.c

Po zime
tepla hiža i voganj
od svakega je san.

Emanuel Laginja, 3.g

Poli stare hiže sidila je sura nona  ča je vajka hodila u brajde. Čim bi izašla iz korte, došla bi do nje unuk 
ki bi je pita ko mu je storila tortu od čerišnja. Ona bi mu rekla: Aj, unuk moj, niman ti ja vrimena za to, a 
unuk bi se razjadija. Nona bi mu dala čokoladicu da se ne jadi tuliko, pa je svaki put mali unuk poša doma 
sa smiškom na licu.

Natalia Mladjenović, 4.c
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Umjetnički kutak

Ča je lipše nego z pretelima biti,
i kasno zjutri svatko svojoj hiži hoditi.

Simone Pamić, 3.g

Najlipše je s pretelima u lišeri biti,
uz oganj se ugriti i ča dobrega popiti.

Deni Radetić, 3.g

Prijatelj
Osmijeh prijatelja
veći je i od
neba.
Kad ti je teško,
uzmi ga za dlan,
nasmiješi se,
pogledaj u nebo
i reci:
Misao našeg prijateljstva
zapisana je u zvijezdama.

Robert Kljajić, 4.c

Što je prijatelj?
Nekome nebo,
nekome misao,
nekome život,
nekome san.
Nekome zvijezda
koja pada na dlan.
Nekome osmijeh
za dugih kišnih dana,
nekome vrijeme 
i stara ljubavna rana.

Jasmin Beganović, 4.c

Na kraju sela, va staroj hiži, stavaju nona i nono. 
Nona svako jutro gre va crikvu, a kad se torna 
doma, sidi spod ladonje, skupa s nonon. I tako se 
oni domišljaju onih vrimena kad su bili mladi i kad 
su posadili brajde. Vokna na njihovoj hiži su vajka 
čista, a šterna je vajka puna vode.
Nona i nono dane provode va svojoj korti i sa smi-
hon idu čerišnje.

Ivona Milotić, 4.c
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Mudrosti

Bivši prijatelj gori je nego neprijatelj. (ruska narodna poslovica)

Kad pripadam Tebi, tad konačno pripadam i samome sebi. (Michelangelo Buonarotti)

Ljubav kod muškarca ulazi u oči, a kod žena kroz uši. (poljska poslovica)

Usudite se! To je cijena napretka! (Victor Hugo)

Tko želi nešto naučiti, naći će način; tko ne želi, naći će izliku.

Svatko želi biti netko; nitko ne želi raditi na tome.

Lako je biti lav kad oko sebe stvoriš pustinju.

Ljubav je ozbiljna mentalna bolest. (Platon)

Brzo otvaraj oči, a sporo jezik. (kineska poslovica)

Kakva bi tišina nastala kad bi ljudi govorili samo ono što znaju!

Lula je pametnom čovjeku dala vrijeme za razmišljanje, a budali nešto što može gurnuti u usta.

Bez muke nema nauke.

Tko rano rani, treba mu dobra budilica. 

I najlošija tinta bolja je od najboljeg pamćenja! (kineska poslovica)

Ljepota nije dublja od kože, ali ružnoća prodire do kostiju. (Parkerov zakon)

Sumnjati u sebe prvi je znak inteligencije. (Ojetti)

Svijet je ludnica u kojoj svatko misli da je pametan.

Svijet je pozornica: dođeš, vidiš i odeš. (Claudius)

Dobar odgoj sastoji se u skrivanju koliko mnogo mislimo o sebi, a kako malo o drugima. (Twain)

Poštenog je čovjeka teško naći, ali ga je zato lako prevariti.

Tri se stvari na svijetu ne mogu sakriti: ljubav, kašalj i siromaštvo.

Ne brini se ako svijet ne zna za tvoje sposobnosti. Brini se ako ih nemaš. (Konfučije)
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Vicevi i učenički biseri

Svađa 
Zbog čega se svađaju četiri policajaca? 
- ?!?
- Zbog toga tko će u autu sjediti kraj prozora …

Plavuša
Plavuša se baca na pod i promaši!

Muzej
-Gospođo, molim Vas, sjeli ste u fotelju carice Ma-
rije Terezije! - kaže vodič plavuši u muzeju.
-Ah, ne bojte se, čim se vrati, odmah ustajem!

Ne razumijem
Što kaže plavuša kada čuje vic o plavušama?
-Ne razumijem!

Kad je bilo
-Jesi gledala Nedjeljom u 2?, pita crnka plavušu.
-Ne, kad je bilo?

Sigurnost prije svega 
Otišao Sanader u Austriju po zimske gume.
A vratio se s lancima.

Političar
Tip ulazi u kafić i s vrata viče:
-Svi političari su kreteni.
Jedan od gostiju ustane i kaže:
-Hej, nemoj vrijeđati!
-Što, ti si političar?!
-Ne, ja sam kreten.

O životu
Život je cirkus, najviše se isplati onima koji prodaju 
karte!

E-mail adresa
Kako ide e-mail adresa Chuck Norrisa?
hotmail@chuchnorris.com

Učenički biseri
Profesor: Tko je izmislio Pitagorin poučak?
Učenica: Pa, zar ne znate? Aristotel!

Profesorica: Kako se zove pokret koji je imao pro-
buditi nacionalnu svijest u Hrvata, a predvodio ga je 
Ljudevit Gaj?
Učenik: Budilica!

Profesor: Kamo ćete, Vi, djeco, mene dovesti?
Učenik: U Vrapče!

Profesorica: Čime se mjeri plin?
Učenica: Plinomatom!

Profesorica: Koja je rasa najraširenija?
Učenica: Plava! 
Profesorica : Pa, nismo valjda štrumfovi!

Profesorica: U kojem dijelu Afrike ima najviše 
pustinja?
Učenica: Na Madagaskaru!

Profesor: Gdje živi Papa?
Učenik: U Vakuumu!

Profesor: Kod nas se muškarci mogu oženiti samo 
jednom ženom, a to se zove ...?!
Učenik: Monotonija!

Profesor: Kako nazivamo sustav koji se temelji na 
dvije znamenke, 0 i 1?
Učenica: Bilijarni sustav!

Profesor: Osim rimskih, koje još brojke poznajemo?
Učenik: (A)postolske brojke!

Profesor: Što je mjenjač?
Učenik, budući automehaničar: Kus želiza!

Gimnazijalci 
Što rade huligani iz gimnazije?
Ne vrate stolicu na mjesto kad zvoni.

Zagonetka
Sjedi Mujo za stolom i pita:
- Fato, što je to: Šest nogu, dvije vise, dvije glave 
isto misle?
- Da nije zagonetka!?
- Jest Fato, zagonetka, reci odgovor.
- Odgovor!
- Joj glupe žene, odgovori na pitanje!
- Koje pitanje?!
- Šest nogu, dvije vise, dvije glave isto misle?
- A, to: ... Mujo na magarcu!
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Bivši su maturanti dio ove škole, pa zato i zaslužuju biti u 
našim prvim novinama. Gdje su, što je novo u njihovim 
životima,  jesu li upisali 4.stupanj ili fakultet i što nam sa-
vjetuju? Pročitajte i saznajte.

Nensi Žufić

Otkako je završila škola, moj se život promijenio. Sad 
se ne budim rano zbog škole, već zbog posla. Ovisim 
sama o sebi, a novac koji zaradim stavljam sa strane 
kako bih upisala neki tečaj. Smatram da je državna ma-
tura nepotrebna, jer su neke osobe koje poznajem mo-
rale upisati fakultet bez obzira jesu li to na kraju htjele 
upisati ili ne. Nekad si morao samo doći na fakultet koji 
si htio upisati i riješiti prijemni ispit i mislim da bi bilo 
bolje da je tako i ostalo jer bih sada možda i ja, umjesto 
na poslu, bila na fakultetu.

Biljana Lukić

Prvo se želim zahvaliti vama što ste se sjetili nas, biv-
ših maturanata, i što ste odvojili malo vremena za nas. 
Evo, ja sam upisala 4. stupanj za komercijalista u Puč-
kom učilištu Adenda u Puli. Zaposlena sam. Za učenje 
treba imati samo dobru volju jer se dobrom voljom sve 
može.

Marina Košara

Trenutno ne radim nigdje, ali sam upisala 4. stupanj, za 
hotelijersko – turističkog tehničara i nadam se da ću to 
uspješno odraditi kako bih mogla upisati fakultet. Bila 
bih zadovoljna kad bih imala diplomu za svoje znanje, 
jer će bi mi to jednog dana omogućilo i bolje radno 
mjesto

Preporučila bih svim učenicima da se prihvate knjige i 
da ne misle samo na cure/dečke i izlaske jer za to uvijek 
ima vremena. Danas se znanje jako cijeni, a u srednjoj 
školi se pruža mnogo prilika da se nešto nauči i zato 
svaku priliku treba shvatiti ozbiljno, jer jednog će vam 
dana biti drago što ste se trudili. Bez rada nema kruha.

Kristina Rajko

Upisala sam željeni fakultet u Opatiji. Trenutno, uz ve-
lik trud, sve ispite polažem na vrijeme. Iako su neki pro-
fesor u srednjoj školi govorili kako je fakultet ovakav ili 
onakav, ja sam zadovoljna jer uopće nije toliko straš-
no. Uz redovan rad, uvijek nađem vremena za izlaske 
s prijateljima, ali kad su ispiti, onda sam uglavnom za 
svojim radnim stolom i ne izlazim iz stana. Rezultati 
s državne mature nisu bili bajni, ali sam prošla i sada 

kada je to iza mene. Mogu reći da to i nije toliko loše  jer 
se nakon državne mature može upisati fakultet koji že-
liš i znam mnogo ljudi koji su nakon svoje srednje škole 
upisali medicinu, farmaciju i slično. Za sve koji žele na 
fakultet, imam par savjeta, a to su sljedeći: učite se, ze-
zajte se i zabavljajte, ali uvijek nađite vremena za knji-
gu, jer jednom, kad sve to prođe, bit ćete zadovoljni što 
ste se malo više potrudili. I još nešto u vezi državne ma-
ture. Položite je, pa makar vam trebalo nekoliko puta, 
jer nikad ne znate kada će vam doći ideja da upišete fa-
kultet i diplomirate. To je sve od mene i usput šaljem 
pozdrave svim profesorima i učenicima svoje, sada već 
bivše, škole.

Paolo Lovrečić

Upisao sam 4. stupanj u Gimnaziji i strukovnoj školi Jur-
ja Dobrile u Pazinu. Zaposlen sam, ali stignem uskladiti 
školu i posao. Ako ima dobre volje, sve se stigne.

Mateja Banko

Nakon završene srednje škole, dobila sam stalni po-
sao u slastičarnici i volim raditi svoj posao. Radim već 
3 godine i najviše volim dekorirati torte i kolače. Što je 
torta zahtjevnija, to mi je interesantnija. Namjeravam 
upisati 4. stupanj. Učiti nije nikakav problem, samo tre-
ba imati volje. O fakultetu nisam razmišljala, jer sma-
tram da se može uspjeti i bez fakulteta, samo se moraš 
truditi i biti uporan. Strukovna škola Eugena Kumičića 
nema težak program rada, samo treba pratiti na nasta-
vi jer svi profesori u toj školi pokušavaju iz tebe izvući 
najbolje. Ako primijete da imaš talent, odmah te prijav-
ljuju na natjecanja - na taj se način najbolje upoznaš sa 
svojim zanatom kojeg s vremenom i zavoliš.

Raul Baričević

Nisam zaposlen, ali upisao sam 4. stupanj u Puli jer mi 
je želja upisati Pomorski fakultet u Rijeci. Rado bih dao 
neki savjet oko učenja, ali ni sâm nisam dovoljno učio, 
no mogu reći: Uvijek nađite malo vremena i za knjigu.

Marko Čuka

Upisao sam 4. stupanj za tehničara cestovnog prome-
ta u Buzetu. Upravo radim na crno kao keramičar, pa 
ako vam treba netko za postavljati pločice, slobodno 
nazovite. Trenutno mi je super u životu i nadam se da 
će tako i ubuduće biti.

Marjana Salopek

Radim već dvije godine i super mi je. Nisam upisala 4. 

Bivši maturanti SŠEK-a
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stupanj. U srednjoj školi je moglo biti puno bolje, ali 
eto, što je - tu je, a što se tiče naše mature, nije bilo teš-
ko. Ako učiš, naučit češ.

Jasmin Zlatić

O srednjoj školi mogu reći sve najbolje. I o profesorima, 
koji su dobri. Nikad nisam požalio što sam upisao upra-
vo tu školu, čak sam dobio i stipendiju. Sada sam na fa-
kultetu i super je, ali za dobar uspjeh potrebno je puno 
truda. Trenutno ne radim jer sam redoviti student, pa 
ne stignem zbog puno obaveza, ali radim ljeti, kao se-
zonac, kako bih si mogao financirati školovanje.

O državnoj maturi nemam neko mišljenje, ali kako sam 
čuo od drugih, trebalo bi urediti još mnogo detalja kako 
bi stvar istinski proradila i doprinijela boljem školstvu.

Suzana Jakupi

Nakon uspješno položene mature, upisala sam privat-
ni fakultet u Švicarskoj, Hotel Business Management. 
Pitate se da li je bilo teško naviknuti se na studentski 
život poslije srednje? Na početku je teško, sve je novo, 
drugačije, pogotovo ako krećete u malo veći izazov i 
odlučite se ići što dalje od Rovinja, gdje nećete više biti 
okruženi svojim prijateljima, gdje ćete morati krenuti 
ispočetka. Naporno je spremati se za ispite, spava se 
malo, uči se puno, ali zato se poslije svakog ispita treba 
nagraditi. Poslije jednog studentskog partija zaborave 
se sve muke. Najbolji savjet koji mogu dati budućim i 
aktualnim maturantima: Učite puno za državnu ma-
turu, to je mjesec i pol intenzivnog učenja, ali vjerujte 
mi, isplatit će se. Naime, moja generacija je imala samo 
probnu maturu, rezultati nisu bili najsjajniji, bilo je do-
sta teško, ali mislim da je stvar u tome što nismo bili 
dovoljno pripremljeni. Znali smo da je to samo proba i 
nismo se previše trudili. Naravno, puno je lakše položi-
ti školsku maturu nego državnu, ali vjerujem da osobe 
koje su učile redovito četiri godine neće imati proble-
ma. Iskoristite maksimalno vrijeme koje ćete dobiti u 
svibnju. Svima onima koji već znaju koji fakultet žele 
upisati, želim puno sreće i uspjeha na maturi i tijekom 
upisa na fakultet, a ostalima mogu savjetovati: Učite i 
radite ono što vas najviše ispunjava.

Linda Zgrabljić

Trenutno studiram na Veleučilištu u Rijeci. Izlazim čet-
vrtkom, jer ostale dane uglavnom učim. Index je resto-
ran u kojemu jedemo. Dobar je, ali može biti i bolji. Put 
do doma, vikendom, je kao maturalni izlet. Uvijek upo-

Bivši maturanti SŠEK-a

znaješ nekog novog, a u gradskom autobusu se moraš 
čvrsto držati kako ne bi pao. Dočekati gradski autobus 
u Rijeci je kao dobiti na lotu. Učenicima mogu preporu-
čiti da je dobro ponekad prihvatiti se knjige jer znanje 
otvara mnoga vrata.

Tea Božić

Na fakultetu sam, snalazim se u metropoli, grad kao 
grad je super – nudi mnogo mogućnosti. Što se tiče 
fakulteta, upisala sam nešto što nisam htjela, ali  to je 
bilo jedino na što sam upala. Nedostajalo mi je mnogo 
gimnazijskog obrazovanja, koje nisam stigla naučiti uz 
sve obaveze, kao što su završavanje škole i pisanje za-
vršnog rada. Zato ispravljam državnu maturu i sljedeće 
godine upisujem ono što sam htjela. Učenje na fakulte-
tu mora biti svakodnevno. Postoje seminari, zadaće, a 
neki profesori nam nude mogućnost kolokvija (tj. dijele 
nam gradivo na nekoliko dijelova) te ukoliko to uspješ-
no položimo, ne moramo ići na glavni ispit koji se odr-
žava krajem semestra, nego samo na usmeni ispit.

Apsolutno je nemoguće proći fakultet ukoliko se ne ide 
na predavanja i ukoliko se ne uči. Glede državne matu-
re, smatram da nije poštena prema učenicima strukov-
nih škola, ali uz trud se sve može. Zato, knjige u ruke! 

Nikola Šalić

U Strukovnu školu Eugena Kumičića došao sam jer ni-
sam bi voljan izlagati se pretjeranim aktivnostima - na-
pustio sam školu koja mi je mogla donijeti direktan upis 
na fakultet. Bila je to možda moja pogreška ... recimo, 
sudbina. Nije mi ni Kumičić dao slobodu koju sam želio, 
i u njoj sam imao nekoliko teških trenutaka. Dakako, 
nakon mature, bilo je vrijeme da pronađem stalan po-
sao. Nisam bio poslodavčev izbor godine te ostah bez 
posla tokom sezone. Odlučio sam se upisati četvrti stu-
panj u pulskom Pučkom učilištu, smjer vrlo sličan Ku-
mičićevim hotelijerima. Dakako, za to je bio potreban 
novac. Nije bila mala cijena, no nije mi žao što sam se 
upisao. Tijekom toga školovanja, priraslo mi je srcu pi-
sanje. Završetkom toga školovanja, opet sam na staro-
me, besposlen. Posao nije lako naći. Snalazim se?! Ne, 
... hiberniram, i to u pasivnom svijetu svoga uma, gdje 
se slažu najljepše slike jednog pjesnika. Ne znam je li 
upisivanje fakulteta lupanje prazne slame. Možda. Ne 
znam ništa o tome, još ga nisam upisao. Do tada ima 
vremena. Učimo vazda, uistinu, čak i kada nismo u ško-
li. Život je škola.
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Razredni odjeli: 3. a , 3. d , 3. e , 4. c 

U tjedan dana maturalca posjetili smo Prag i Beč 
te obližnje gradove kroz koje smo prošli (a u neki-
ma se i zaustavili). Polazak je bio u 6 sati ujutro s 
autobusnog kolodvora u Rovinju. Odmah smo se 
zaputili u Beč (no unatoč našoj velikoj želji da što 
prije stignemo, stigli smo tek u poslijepodnevnim 
satima). Vrijeme i nije baš bilo na našoj strani, no 
to nas nije spriječilo da se zabavimo i uživamo u 
započetom maturalcu.

Maturalac školske 2010./2011. godine

Odmah prve noći došli su nas posjetiti naši prija-
telji  vatrogasci (kojih se i dan danas rado sjetimo), 
no naravno ni oni, kao ni bilo tko drugi, nisu spri-
ječili našu zabavu, samo su je privremeno odgodi-
li. Drugi dan, opet loše vrijeme, hladnoća na koju 
nitko nije bio sasvim spreman. Razgledali smo po-
znati dvorac Schönbrun, šetali se dvorištem glaso-
vitog dvorca (i uzvikivali kiši da prestane padati). 
Bilo kako bilo, kiša nije prestala, no nismo znatno 
očajavali zbog toga, jer čim smo dobili slobodnog 
vremena, više nam ništa nije smetalo. I tako, ko-
rak po korak, oprostili smo se i s Bečom te posjetili 
Prag, grad koji nas je strahovito privukao, njegove 

ulice, trgovi, trgovine, kafići, pubovi... 

Postoji li nešto ljepše nego držati u ruci češko pivo? 
Da, postoji! Doći u disco u samom centru Praga, 
ući u taj disco i čuti hrvatske pjesme. Priča se da je 
u to vrijeme u Pragu bilo oko deset tisuća Hrvata, 
a mi smo bili samo jedan dio njih, pojedinci koji će 
ga vječno pamtiti po njegovim ljepotama, urbano-
sti, metrou, velikoj hladnoći,  trgovinama o kojima 
i danas pričamo, a najviše po tome što je to grad 
koji ima dušu. Sama pomisao na Prag asocira u svi-
ma nama maturalac kojeg ćemo pamtiti po mno-
gočemu, a ponajviše po dobroj atmosferi i zabavi 
koja se izvrsno ukomponirala u naš maturalac ...

... Drugi dan, opet loše vri-
jeme, hladnoća na koju nit-
ko nije bio sasvim spreman 
... kiša nije prestala, no ni-
smo znatno očajavali zbog 
toga ...
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1. 2010. godine razredi 3. d i 4. c išli su na struč-
ni izlet u okviru razredne nastave, pod vodstvom 
razrednica Ivanke Kresina, Marije Orbanić te na-
stavnice Tizijane Ikice Piutti, Tatjane Vukadinović 
i vozača Robija, poznatog nam s maturalca. Obiš-
li smo mjesta i gradove poput Brtonigle, Umaga, 
Kopra.

jelovnika, degustirali pet vrsta vina (od kojih nam 
je najznačajniji ostao rosè) te maslinovog ulja.

Uputili smo se zatim prema Umagu (u kojem nas 
je, na našu radost, dočekalo sunce). U Umagu smo 
posjetili hotel s pet zvjezdica Melia Coral. Ondje 
smo posjetili  i vidjeli sve što se vidjeti i posjetiti 
može, od raskošnog wellnessa, lijepih soba, pred-
sjedničkih apartmana, restorana, kongresne sale…

Stručni izlet 3.d i 4.c razreda

Polazak je bio u 8 ujutro s autobusnog kolodvora u 
Rovinju, otkud smo se odmah zaputili prema ma-
lom obiteljskom hotelu San Rocco u Brtonigli . Uz 
veliku ljubaznost osoblja, razgledali smo hotel koji 
nas je na prvi pogled odmah oduševio. Osim hote-
la, oduševilo nas je i osoblje, a posebice je bio odu-
ševljen ženski rod navedenih razreda zbog vodi-
telja hotela. Razgledali smo sobe (kod kojih nas je 
iznenadilo to što je svaka soba konstruirana na po-
seban način, u drukčijim tonovima, potom mala, ali 
kvalitetna recepcija, isto tako vrlo lijep restoran, te 
wellness koji vas jednostavno ne može ostaviti rav-
nodušnim. Nakon razgledavanja, popili smo kavu s 
osobljem hotela i s našim voditeljima kroz hotel te 
dobili još nekoliko korisnih informacija.

Nakon toga uputili smo se u vinariju Veralda gdje 
smo vidjeli kako vrhunski znalci pripremaju vino 
za tržište. Naravno, kakav bi to izlet bio bez same 
degustacije vina i maslinovog ulja? Premjestili smo 
se u njihov restoran te, uz bogatu ponudu njihovog  

Naposljetku smo, isto tako, dobili korisne infor-
macije i srdačno se pozdravili s osobljem. I, za kraj 
dana, stiglo je ono čemu se većina nas veselila, po-
sjet shopping centru Tuš u Kopru. Zaključak: Zaba-
vili smo se, smijali, veselili se, puno toga vidjeli, ali i 
novoga naučili. S pravom nam možete zavidjeti na 
našem iskustvu.
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Božićni recepti Jasne Karlović

Božićni recepti Jasne Karlović, nastavnice praktične nastave Kuharstva sa slastičarstvom 

Sastojci:
1 kg brašna
4 jaja
50 dag margarina
2 praška za pecivo
2 vanilije
35 dag šećera
kora od limuna

Orasi:
35 dag brašna
25  dag margarina 
25 dag šećera u prahu
13 dag oraha
1 žlica kakaa

Krema:
0.5 l mlijeka
8 dag gustina
10 dag šećera
1 maslac

Breskve:
2 jaja
3 šalice šećera 
2 šalice ulja
1 šalica mlijeka
2 vanilije
2 praška za pecivo
brašna po potrebi

Krema:
mrvice od očišćenih bresaka
orasi
rum
čokolada u prahu
marmelada

Breskve

Orasi

Zvjezdice od prhkog tijesta
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Božićni sajam

2009. godine u našoj se školi javilo nekoliko učeni-
ka s idejom  da se napravi Humanitarni božićni sa-
jam na kojem će se prodavati kolači.

Ideja se realizirala i odmah nakon tjedan dana za-
počeli smo peći svakojake kolače i izrađivati ikeba-
ne. Učenici su taj projekt shvatili prilično ozbiljno i 
podijelili su se u skupine. Neki su pomagali pri izra-
di kolača u slastičarnici, neki pri izradi ikebana u 
školskom kabinetu, a neki su se smrzavali na Trgu 
maršala Tita prodavajući proizvode.

Hotel Adriatic dozvolio nam je da ispod njihove te-
rase stavimo stol na kojemu smo sve i prodavali, a 
od njih smo dobili i struju za radio na kojem smo 
slušali božićne pjesme i time privlačili ljude da ku-
puju kolače i ikebane. Osim na Trgu, svoj stol za 
slatkim proizvodima imali smo i u školi, a i tu su se 
naši učenici pokazali kao humani ljudi, jer su sva-
kog dana tog tjedna kupovali paketić kolača da si 
zaslade marendu.

Novcem koji smo dobili kupili smo djeci iz Kuće 
milosrđa Majmajola mnogo potrebnih stvari koje 
smo im osobno i uručili.

I ove godine prodajemo ikebane i kolače kako bi-
smo opet nekome uljepšali Božić.



Impresum

Nulti broj školskog lista Eugen (šk. g. 2010./2011.)

Uredile su:

Marina Malbaša, 4.c 

Katarina Pokrajac, 4.c

Ivona Milotić, 4.c

Merlina Miškić, 4.c

Stefani Subjak, 4.c

Hvala ... svima koji su vjerovali u nas i pomogli nam da realiziramo davno sanjani san!


